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Referat af styrelsesmødet den 21.08.2023 kl. 8:00-12:00 

Referent: Thomas 
Ordstyrer: Lene 

Mødeleder: Lone 
 

Kl. Punkter Resultat 

8.00 1. Godkendelse af dagsorden Dagsorden blev godkendt 

8.05 2. Godkendelse af referat fra d. 24.4.23 og 
12.6.23. 

Referaterne blev godkendt 

8.06 
 

3. Opfølgning på igangværende arbejdet 
med: 

• Kommunale budgetter. Lone 
deltager i debatmøde i Svendborg om 

de kommende besparelser. Se 
nedenfor. Kom gerne med indspark til 
mit oplæg.  

Inddragelse af TR i budgetdrøftelserne 
på næste TR møde d. 28.8.23 

 

 
 

• Styrelsen drøftede de 
kommunale budgetter 

for 2024, hvor der er 
store besparelser på 
børne unge området i 

Svendborg. Kredsens 
politik og strategi i 

forhold til emnet blev 
drøftet. Blandt flere 
emner blev det 

drøftet, hvordan 
kredsen skal forholde 

sig til at der, på grund 
af at flere børn i 
Svendborg har brug 

for 
specialpædagogiske 

tiltag, skal spares 
13,7 mill.kr. på 
almenområdet. 

Styrelsen var enige 
om at foreslå (i 

høringssvarene), at 
kommunen 
accepterede at det 

specialpædagogiske 
område kører med et 

underskud da en 
sådan besparelse på 
almenområdet vil 

presse almenområdet 
for meget. 

 
 

8.20 
 
 

 

4. Kredskontoret 
• Indkøb af Søren Viemoses bog: 

Samarbejde og konstruktive 

 
• Det blev beslutte at 

købet et antal af SVs 

bog ”Samarbejde og 
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8.25 

forhandlinger. 140 kr. stk. (særpris 
DLF) se nedenfor. 

• Kongres drøftelser. Se udsendelse 
vedr. hovedstyrelsesmøde fra 086 d. 

9/8. Her er kongressen omtalt. Udkast 
til hovedstyrelsens resolution er 
vedlagt. 

konstruktive 
forhandlinger” 

• Styrelsen drøftede 
hovedstyrelsens 

udkast til en 
resolution. Styrelsen 
ønskede budskabet i 

resolutionen skærpet. 
Styrelsen afventer en 

tilrettet version fra 
hovedstyrelsen.  

 

 
 

8.45 
 

 
9.00 
 

9.10 

5. TR/AMR -arbejdet   
• Fælles TR- møde d. 28/8. Forslag til 

dagsorden vedlagt.  

 
 

 
 

 
 

 
 

• Deltagelse i onlinemøde d. 30. august 

vedr. TR-uddannelsen. Se nedenfor 
• AMR-mødet d. 9. oktober. Vi har fået 

en bevillig fra ”Velliv” på 10.000 kr. 

Invitation til AMR vedlagt. 

 
• Styrelsen drøftede 

forslaget til 
dagsorden, det blev 
besluttet at lade Punkt 
5. 

Erfaringsudveksling 
vedr. skoleårets 

opstart, falde ud, for 
at tage det med på et 

senere TR-møde. 
• TH deltager. 

 

 
• Emilie Nørgaard fra 

Mind-social kommer 
og laver øvelser med 

deltagerne. Alle 
lærernes AMR 

uafhængigt af 
profession inviteres 
med. 

9.20 6. Ukraine 
  

• Susanne orienterede 
om, at Røde kors på 

Langeland ikke 
længere vil, 

finansierer 
modtageklasser for 
ukrainske elever på 

folkeskolerne. 

9.25 7. FH 

• Afholder repræsentantskabsmøde i 
nov. kandidatforslag til bestyrelsen 

senest d. 17.10.23. Lone er på valg. 
(ulige år) 

 

• Styrelsen drøftede 
emnet. 

•  
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• Studietur til Bruxelles. Thomas og Lone • Styrelsen besluttede 
at Lone og Thomas 

må købe måltider og 
drikkelse indenfor 

rimelighedens 
grænser på turen. 

 

 

9.35 8.  Skolepolitisk arbejde: 

1. Spg. fra TR-mødet d. 19.6. Vi følger op 
på tilbagemeldingerne vedr.:  Faglige 

netværk og inklusion. Skolernes 
arbejde med inklusion i egne team. 
Hvilke tilbud har skolerne i forhold til 

elever med udfordringer?      
Hvordan arbejder vi videre med 

svarene?                    
Opsamlingsbilag vedlagt. 

 

 

• Punktet udsættes til 
et kommende STM. 

10.00 9. Særlige medlemsgrupper 

 
• Lene og Lone 

orienterede om møde 

med PPR op til 
sommerferien. 

• Det blev besluttet at 
arrangerer et møde 
mellem A-kassen og 

evt. afskedigede 
medlemmer i vores 

kreds i februar. 
• Lone orienterede om, 

at praktikvejledere 

skal inviteres med til 
møde om den en nye 

læreruddannelse. 

10.05 10. Det forpligtende kredssamarbejde, 

alle områder 
 

• Intet til referat. 

10.10 
 
 

11. Overenskomst/arbejdstid/-
kommunerne 

• Kommunale budgetter i vores 3 

Kommuner. Høringssvar? 
 

 

 
• Styrelsen drøftede 

kommunernes 

budgetter og hvilken 
linje der skulle følges i 

høringssvarene. Det 
blev besluttet at 
afvise, at der på 

nogen forsvarlig måde 
kan spares på 

skolernes budgetter 
som de er i dag. 
Samtidig vil kredsen 
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foreslå at de 13,7 mil. 
der bruges mere end 

budgetteret på 
segregerede elever, 

bliver fundet i 
råderummet. 
Strategien skal være 

at holde 
høringssvarene 

værdibasserede og 
pege på at der i det 
hele taget ikke er 

penge nok til den 
kommunale velfærd. 

Målet er derfor at der 
fremadrettet i 
finansloven og i 

økonomiaftalen 
mellem KL og staten, 

findes flere midler til 
den kommunale 
velfærd. 

10.35 12. Kommunikation 
• Nyhedsbrev august 

  
• Budget Ærø- Steen, 

Budget Svendborg- 
Gitte, kongres- Tea, 

Lærerens dag- Lone, 
6. ferieuge- Lone. 
 

10.45 13. Regnskab og budget 
• Vi har godkendt tilbud fra tømrerfirma 

vedr. udskiftning af tag på garager og 
overdækket del af baggården. 

• Udskiftning af dør i gavl af huset. Det 
regner ind ad døren. 

 

 
Lone orienterede 

 
 

Lone orienterede 

10.55 14. Punkter til næste møde 
 

• Punkt 8. spg, fra TR-
mødet skal følges op. 

• Kostpolitik på 
kredsen. 

10.57 15. Eventuelt 
 

 

 

 
 

 

 
 

 


